
blijven, maar dan wel voor eigen
rekening. Dubbel winkelen kan dus
niet. Het vrije verkeer binnen de EU
is aan eenieder gegeven. Daar
kunnen wij niks aan af doen en daar
wil ik ook niks aan af doen.

De heer Hirsch Ballin (CDA): Dat
heeft ook de consequentie dat na dat
jaar re-remigratie kan plaatsvinden
als men voorzien is van een eigen
inkomen in Nederland.

Minister Van Boxtel: Als iemand is
vertrokken op grond van de
Remigratiewet en daaraan rechten
heeft ontleend – bij iedere aanvraag
wordt getoetst of iemand echt is
verhuisd en een nieuwe woonomge-
ving heeft gekozen – en na een jaar
besluit dat hij toch maar weer
teruggaat naar Nederland, zal hij zich
hier voor eigen rekening moeten
vestigen in de wetenschap dat hij
niet opnieuw gebruik kan maken de
faciliteiten die de Remigratiewet
geeft. Die kent immers een aantal
eenmalige aspecten. Dat blijft een
wegingsverschil.

In het verlengde van de eerste
termijn van mevrouw Vrisekoop
heeft de heer Hirsch Ballin gezegd
dat uiteindelijk een proces bij het
Europese hof kan worden gevolgd
om te toetsen of de stelling die wij
gezamenlijk betrekken, juist is. Wij
zetten deze stap in de verwachting
dat die juridisch haalbaar is. Dat
kiertje blijft in deze wet totdat hierop
uiteindelijk een uitspraak is
gekomen. Ik vind dat wij die stap
met elkaar moeten willen zetten.

De heer Hirsch Ballin heeft ten
slotte gerefereerd aan de koninkrijks-
genoten op de Antillen en Aruba. Ik
ben het van harte met hem eens dat
het misschien op een andere manier
moet worden benaderd. Hij weet dat
ik samen met staatssecretaris De
Vries een nota heb uitgebracht over
de migratie van Antilliaanse
jongeren. Wij zijn op dit moment
volop met de Antilliaanse regering in
gesprek over een herprioritering van
hoofdstuk 4 en de bijdrage inzake de
begroting Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties. Dat komt
binnenkort in deze Kamer aan de
orde. Daarover kan de Kamer dus
volop praten met collega De Vries.
Wij onderzoeken of wij een
inburgeringstraject op de Antillen
kunnen starten. Wij hopen dat de
Antilliaanse regering zelf een nadere
prioritering wil geven aan jeugd- en
jongerenwerk en aan onderwijs,

omdat het echt noodzakelijk is de
mensen daar te houden opdat zij
kunnen helpen het land verder op te
bouwen. Er loopt dus ook een aantal
andere trajecten.

Ik heb de heer Scholten bedankt
voor de betrokkenheid en de steun
die hij aan de wet heeft gegeven. Ik
herhaal dat ik afwacht wat het
werkplan in de Tweede Kamer gaat
worden.

De heer Holdijk heeft expliciet
gevraagd of het een stimuleringswet
of een faciliteringswet is. In mijn
beleving is het echt een faciliterings-
wet. Waarom? Omdat zij uitgaat van
de vrijwillige afweging van het
individu, dat bepaalt of het gebruik-
maakt van de faciliteiten die wij in
wet- en regelgeving bieden. Ik treed
er niet in of dat wordt ervaren als
een prachtige faciliteit die stimule-
rend werkt. De praktijk zal moeten
uitwijzen hoe de gemeenschappen
en de individuele mensen hierop
reageren.

De heer Pitstra vroeg wanneer de
wet over de Sociale verzekerings-
bank in de Eerste Kamer komt. Ik
hoop zo snel mogelijk. Zij gaat deze
week nog naar de Tweede Kamer. Ik
hoop en verwacht dat de behande-
ling daar redelijk snel kan gaan en
dat het niet geweldig lang duurt,
voordat zij naar de Eerste Kamer kan
komen. Ik kan niet anders dan
zeggen dat mijn lot mede in haar
handen is, wat betreft het tempo.

Volgens hem zou ik geweldig sterk
moeten staan bij mijn collega Zalm
wat betreft de beperking van de
inverdieneffecten. Ik gun hem ook de
mogelijkheid om over dit soort
vraagstukken met hem van gedach-
ten te wisselen en dan hier te horen
of dat zo eenvoudig uitpakt. Mijn
ervaringen zijn tot op heden dat het
eenvoudig klinkt, maar dat het in
werkelijkheid ongelofelijk lastig is om
dat te regelen. Ik heb in eerste
termijn tegen de heer Scholten
verteld waar ik de moeilijkheden zie.

Hij rondde zijn inbreng over de
dubbele nationaliteit af met de
opmerking dat het denken niet stil
hoeft te staan. Als ik het ergens van
nature mee eens ben, is het met die
stelling.

De beraadslaging wordt gesloten.

Het wetsvoorstel wordt zonder
stemming aangenomen.

Sluiting 16.30 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om:

a. de plenaire behandeling van de
volgende wetsvoorstellen te doen
plaatsvinden op:
27 april 1999

Wijziging van de Wet tegemoetko-
ming studiekosten in verband met
uitbreiding van de doelgroep en
verhoging van het normbedrag
overige studiekosten (26346);

Wijziging van bepalingen in de
Wet milieubeheer met betrekking tot
milieu-effectrapportage (26350);
11 mei 1999

Verandering in de Grondwet,
strekkende tot opneming van
bepalingen inzake het correctief
referendum (26156);
25 mei 1999

Invoeringswet Boek 4 en Titel 3
van Boek 7 van het nieuwe Burgerlijk
Wetboek, eerste gedeelte (wijziging
van Boek 4) (17141);
1 juni 1999

Wijziging van enige bepalingen
van de Waterschapswet (26235);

b. het voorbereidend onderzoek van
het volgende wetsvoorstel door de
vaste commissies voor
Verkeer en Waterstaat
te doen plaatsvinden op
20 april 1999:

Wijziging van enige bepalingen
van de Waterschapswet (26235);
Economische Zaken
te doen plaatsvinden op
11 mei 1999:

Wijziging van de Elektriciteitswet
1998 ten behoeve van het stellen van
nadere regels ten aanzien van het
netbeheer en de levering van
elektriciteit aan beschermde
afnemers (26303);
Ruimtelijke Ordening en Milieube-
heer
te doen plaatsvinden op
25 mei 1999:

Uitbreiding van de Wet milieube-
heer (retributies milieugevaarlijke
stoffen) (26161).

Van Boxtel
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